
Eva Llorens, per complementar el senyor Tabbia en aquest
futur immediat que s'entreveu.
-Què destacaria d'aquest mig segle?
-Qualsevol institució que dura 50 anys és perquè aporta alguna
cosa útil. Segons el meu parer, l'agrupació té una funció
limitada, però important. Per fer una organització que funcioni
cal que hi hagi interessos comuns, sinó no duren. 
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NOTÍCIES D´ECONOMIA I
ACTUALITAT DEL BAIX VALLÈS

Des del 2009, Joan Moretó és el president de l'Agrupació
d'Industrials del Baix Vallès (AIBV). L'empresari molletà, que fa
15 anys que ocupa el càrrec i és el setè president que ha tingut
l'AIBV, explica quin ha estat el paper que l'agrupació
empresarial ha desenvolupat en els darrers anys en el territori i
quins són els reptes que entomen per seguir promovent el
creixement econòmic del Baix Vallès quan es compleixen 50
anys de la seva fundació.
-Què suposa presidir l'Agrupació d'Industrials del Baix Vallès?
-Suposa l'oportunitat d'accedir a fòrums i de percebre la
sensibilitat de cada moment entre els empresaris molt més
pròxima que des d'una altra ubicació. Més enllà d'això, és un
càrrec més institucional que no pas executiu. Ara celebrem el
50è aniversari i això situat en una empresa, segurament
correspondria a una tercera generació i realment ha estat així.
Quan es va fundar l'AIBV el secretari general, que és qui porta
el dia a dia de l'agrupació era el senyor Josep Rabionet, després
ho va agafar el senyor Carles Rico i el senyor Demián Tabbia
agafarà el relleu. També s'ha incorporat recentment la senyora 

VOLEM MANTENIR-NOS FORTS
AL TERRITORI I CONSERVAR
LA FLEXIBILITAT PER ADAPTAR-
NOS ALS CANVIS
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L'entrada en la fase d'emergència per sequera obliga les
indústries a reduir el 25% el seu consum d'aigua. Unes
restriccions que alguns empresaris de la comarca
afronten amb preocupació.
"És evident que hi ha hagut una imprevisió per part dels
poders públics important, perquè advertències que això
podia passar n’hi havia en el passat i algunes de les
mesures pal·liatives s’han anat retardant fins que ha
sigut tard", lamenta Joan Moretó, director general de
Fills de Moretó S.A.
Segons Moretó, les mesures que s’estan prenent són
"poc reflexionades i massa genèriques". Així mateix,
considera que afrontar aquestes limitacions en el cas de
la indústria és "complicat". "Depèn molt del perfil de
cadascú. Hi ha indústries que l’aigua la fem servir com
un ingredient. Nosaltres fabriquem farina i el 80% de
l’aigua que gastem és per incorporar-la al producte. Si no
hi ha aigua no hi ha producció", exposa l'empresari
molletà.
Amb tot, Moretó és conscient que no tota l’aigua que
utilitzen les indústries és per incorporar-la als productes,
sinó que n'hi ha que es fa servir en el procés productiu.
"Aquí sí que hi ha coses que es poden fer, però no es
poden fer d’avui per a demà", adverteix.
En el seu cas, des dels anys 80 que treballen amb
màquines per rentar el blat que prové brut del camp per
via seca, és a dir, a través de la fricció. Deixar de rentar el
blat amb aigua va comportar-los reduir el consum de
200 m3 diaris a 200 m3 al mes.
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S'HA D'EVITAR QUE LA SEQUERA
SIGUI UN FRE AL
DESENVOLUPAMENT DE
L'ACTIVITAT INDUSTRIAL

DONES DIRECTIVES: PERFILS ON EL
SOSTRE DE VIDRE ENCARA ES
TRENCA A POC A POC

La presència de dones en llocs directius ha caigut un 6% a
Catalunya el 2023, segons informava dilluns la Cambra de
Comerç de Barcelona en la presentació de l'estudi
Indicadors d'Igualtat de Gènere a Catalunya. "Hem passat
del 39% de dones als llocs de direcció del 2020 a només el
33% del 2023", assenyalava la directora de l'Observatori
Dona Empresa Economia (ODEE), Carme Poveda, qui
considerava que "el talent femení està desaprofitat" i que
"continua el sostre de vidre".
Una reflexió que comparteix Imma Gómez, directora
general de l'empresa de serveis Ramcon, amb seu a Mollet.
Segons Gómez, encara falta molt recorregut. "Al nostre país
no hi ha prou ajudes i es fa molt difícil conciliar. Ens agradi
o no, portem altres motxilles a l'esquena i hi ha dones que
renuncien a la seva projecció professional perquè no la
veuen compatible amb la seva vida familiar. Pocs homes
conec que ho facin", afirma.
"A les reunions que mantinc amb càrrecs de la meva
categoria soc gairebé l'única dona", explica la directora
general de Ramcon, qui afegeix a tall d'exemple, una
anècdota viscuda fa un parell d'anys. "Vaig anar a una
reunió amb el meu adjunt masculí i em van posar més
apartada de la resta d'assistents, tots ells homes. El meu
company no sabia on posar-se i quan van saber qui era es
van quedar blancs".
Mentre que segons la Fina Parejo, directora general
d'Arkema Química, multinacional francesa que compta
amb una planta de fabricació a Mollet i una altra a Sant
Celoni, "els departaments de les empreses han de tenir en
compte que hi ha hagut un canvi generacional". En el seu
cas, els és difícil trobar dones enginyeres.Però indica que
també els costa reclutar homes enginyers per l'alta
demanda que tenen en el mercat .
Finalment, per la Núria Mestres directora de Recursos
Humans d'Hyperion, que el 2023  "Companyes de la planta
d'Itàlia es van sorprendre de tenir una dona directora",
recorda. Amb tot, assegura que hi ha hagut una evolució i
que les polítiques com la millora dels permisos de
paternitat i la flexibilitat que aporta el teletreball han ajudat
en la conciliació. Per a Mestres, és important que la dona
"abraci la seva feminitat" quan estigui en llocs de direcció
per avançar cap a la igualtat. 
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Towa International ha anunciat que ha obtingut la
fabricació i comercialització d'esomeprazol magnèsic
towa 10 mg/20 mg càpsules (medicament que actua
contra l'acidesa d'estómac), per al mercat japonès.
Aquesta fita representa la primera vegada que
l'empresa Towa International produirà per a la seva
matriu, Towa Pharmaceutical, consolidant les sinergies
de coneixements i capacitats dins del Grup Towa i
entrant al tercer mercat de genèrics a nivell mundial
després dels Estats Units i Europa.
L'aprovació inclou la integració de la planta de
Martorelles a la cadena de producció de Towa
Pharmaceutical al Japó.  "Aquesta fita marca un
moment clau en l'evolució de Towa International. La
col·laboració eficaç entre la nostra matriu i el nostre hub
internacional i l'obtenció d'aquesta aprovació
demostren les nostres sòlides capacitats, tecnologia i
know-how per operar en els mercats internacionals més
grans", destaca David Peix, CEO de Towa International.
L'empresa inverteix 80 milions en productivitat i
investigació Aquest pas estratègic respon al pla
d'internacionalització i augment de capacitats que
Towa International ha estat implementant en els
darrers quatre anys, amb una inversió total de més de
25 milions d'euros en l'augment i la millora de les
instal·lacions de producció i R+D, i més de 55 milions
d'euros a la seva pipeline d'R+D. A més, aquesta fita
reforça el lideratge de Towa International en tecnologia
modified release (pellets), sent la primera companyia al
món a llançar el genèric Omeprazol utilitzant aquesta
tecnologia.
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La Diputació de Barcelona ha presentat aquest
dimecres al Consell d’Alcaldies del Vallès Oriental les
actuacions executades el 2023 i les que s’executaran el
2024 per prevenir al màxim la possibilitat d’incendi
forestal i, en cas de foc, minimitzar-ne els efectes. En
total, la corporació inverteix més d'1,3 milions d’euros
entre el 2023 i 2024 als municipis del Vallès Oriental en
matèria de prevenció d’incendis forestals.
El suport  es concreta en tres línies d’actuació: preparar el
territori per fer front al risc d’incendis forestals amb el suport
a la gestió forestal estratègica, l’actualització del Pla
municipal de prevenció d’incendis forestals, la conservació
de camins i punts d’aigua i la consolidació de la
infraestructura del Pla municipal de prevenció d’incendis
forestals; millorar la protecció de persones i béns amb
projectes i treballs forestals d’obertura de franges i parcel·les
municipals en urbanitzacions i nuclis de població; i
disminuir el risc d’incendi forestal.
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LA DIPUTACIÓ INVERTEIX 1,3
MILIONS PER PREVENIR INCENDIS
FORESTALS A LA COMARCA

TOWA PRODUIRÀ MEDICAMENTS
PER LA MATRIU DEL JAPÓ

L’ACTITUD ÉS UNA DE LES CAPACITATS
QUE MÉS VALOREN LES EMPRESES A
L’HORA DE RECERCAR PROFESSIONALS

lLa programació de la
Setmana de l’Orientació de
Montornès, ha tingut lloc la
segona xerrada titulada ‘Què
puc aportar al món laboral?‘.
En aquesta, diverses
empreses de l’entorn han
explicat als joves estudiants
aquells aspectes a tenir en
compte a l’hora d’accedir al
mercat laboral.
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El Govern flexibilitzarà la regulació que està preparant
per regular les Zones de Baixes Emissions (ZBE) i
retardarà un any, fins al 2027, les limitacions als
vehicles amb etiqueta groga, segons avança aquest
dissabte El Periódico en un article que inclou
declaracions de la directora general de Canvi Climàtic i
Qualitat Ambiental del departament d’Acció Climàtica,
Mireia Boya. Granollers, per exemple, alertava fa unes
setmanes que la inclusió de limitacions a vehicles amb
etiqueta groga afectaria la meitat del parc mòbil actual
de la ciutat.
A més, la flexibilització del decret que preveu aprovar el
Govern també permetrà que les ZBE siguin
supramunicipals, i no només locals, permetent, per
exemple, que hi hagi una ZBE del Vallès amb diversos
municipis. Les mesures arriben després de les queixes
de diversos alcaldes, especialment de l’Arc Metropolità.
Segons publica el diari, el Govern ha acceptat el 72% de
les al·legacions que els municipis metropolitans de
l’Arc Metropolità havien fet a la normativa promoguda
per Acció Climàtica i el 83% les que havia fet l’Àrea
Metropolitana de Barcelona (AMB). 
Les negociacions encara estan obertes per acabar de
perfilar els detalls perquè el Govern vol aconseguir “el
màxim consens de les ciutats per reduir al 50% la
contaminació en vuit anys”. 
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Els tres nous vehicles elèctrics s’han presentat a les
cotxeres que Sagalés té a la Roca, amb la presència de la
consellera de territori en funcions Esther Capella. Amb
aquesta incorporació d’autobusos, la línia que uneix Mollet –
Parets – Lliçà i Granollers tindrà més expedicions per sentit
en els dies feiners. Aquests nous vehicles substituiran els
dos autobusos dièsel que actualment fan aquest
recorregut, convertint la línia en 100% elèctrica. D’aquesta
forma està previst que es puguin estalviar 87.000 litres de
gasoil i 330 tones de CO₂.
Amb la incorporació d’aquests tres autobusos, la línia
passarà a tenir 28 expedicions per sentit en dies feiners, 8
més que actualment. Els dissabtes n’hi haurà 21 i els
diumenges, 19. A hores d’ara, els caps de setmana operen
amb 6 expedicions d’anada i 5 de tronada. Una major oferta
per als prop de 210.000 viatgers que van utilitzar la línia l’any
passat.
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LA LÍNIA D’AUTOBUSOS 330 QUE
ENLLAÇA MOLLET AMB
GRANOLLERS SERÀ 100% ELÈCTRICA

EL GOVERN FLEXIBILITZARÀ LA
REGULACIÓ DE LES ZBE I
RETARDARÀ FINS AL 2027 LA
LIMITACIÓ DELS VEHICLES AMB
ETIQUETA GROGA

‘ELLES’, EL PRIMER VI ESCUMÓS ROSAT
DE CAN RODA QUE HA GUANYAT
MEDALLA DE PLATA ALS PREMIS VINARIS

El vi ELLES, un vi escumós
rosat, de garnatxa, merlot i
syrà.. És un homenatge a
l’Eulàlia i la Lola, la  mare i la
seva sogra de Pepi Millà, les
que van impulsar el celler.
Elles van donar l’empenta a
la següent generació de la
família per fer créixer 
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